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Geachte heer Krijgsman, 
 
Uw fractie heeft op 18 december 2018 schriftelijke vragen gesteld over zwembaden. 
 
Met deze brief beantwoorden wij deze vragen. 
 
Vraag 1: In hoeverre kan het College bovenstaande signalen bevestigen dan wel  
  ontkrachten? 
Antwoord:  De gesloten raamovereenkomst tussen gemeente Valburg en Leygraaf bv  

betreffende zwembad De Leygraaf  dateert van 1 juli 1998. In de overeenkomst is 
een optie tot koop opgenomen tegen een koopsom van 1 Euro. Tevens is bepaald 
dat zwembad de Leygraaf met ingang van 1 juli 1998 voor een periode van 25 jaar 
zal worden geëxploiteerd en dat de gemeente een bijdrage zal verstrekken tot en 
met 30 juni 2023 voor voortzetting van het zwembad. Er zijn geen aanvullende 
afspraken gemaakt over de toekomst van het zwembad na de periode van 25 jaar. 
Vanuit deze overeenkomst hebben de 3 Essen de mogelijkheid gekregen het pand 
voor 1 euro over te nemen. Deze optie hebben ze in 1 juli 2014 gelicht.  
De Gemeente heeft geen zeggenschap over de 3Essen. Dit is een onafhankelijke 
ondernemer.  

 
Vraag 2:  Waarom heeft het College in de koopovereenkomst met de toekomstige eigenaren 

van het zwembad in Zetten geen afspraken gemaakt over de toekomst van het 
zwembad? 

Antwoord:  Die afspraken zijn 21 jaar geleden gesloten door gemeente Valburg.  
 

 Vraag 3: Waarom stelt het College in de beantwoording van de technische vragen bij de  
begroting 2023 dat uit een behoefteonderzoek moet blijken of er behoefte is aan 
een zwemfaciliteit in Zetten, terwijl het zwembad tijdens openingstijden een 
volledige bezetting heeft? 

Antwoord:  In het behoefteonderzoek wordt voor de gehele Overbetuwe de behoefte in kaart  
gebracht inclusief een concurrentieanalyse van omliggende zwembaden. Tevens is 
de bezetting van zowel het zwembad in Zetten als het zwembad in Elst 
meegenomen in deze analyse. 

 
Vraag 4: In hoeverre zijn er kaders voor het gemeentelijk zwembadenbeleid, die de 

laagdrempeligheid van de zwemfaciliteiten moeten garanderen? 
Antwoord: Nee, er is geen gemeentelijk zwembadenbeleid. Er is wel een gemeentelijk  

sportbeleid en de gemeente streeft er naar sport ten allen tijde toegankelijk te 
houden voor de Overbetuwse inwoners, middels het tarievenbeleid. De gemeente 
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Overbetuwe heeft geen zeggenschap over de tarieven in Zetten, maat tot op heden 
handelen de 3Essen wel in lijn met het tarievenbeleid. 
 

Vraag 5: In hoeverre zijn deze kaders onderdeel van het beleid dat in ontwikkeling is voor de 
situatie nadat de zwembaden zijn afgeschreven (2023)? 

Antwoord: Tarieven staan los van de conditie van gebouwen. Per gebouw wordt beoordeeld of  
meerjarig onderhoud, renovatie of sloop/nieuwbouw aan de orde is. Dit wordt 
beoordeeld op basis van kwaliteit en functionaliteit. 

 
Vraag 6: Wat zijn de plannen voor de zwembaden voor na 2023? 
Antwoord: Betreffende de visie op zwembaden en de stappen die wij in het proces zetten  

hebben wij u geïnformeerd middels een informatiememo met kenmerk 18inf00086. 
Momenteel is het behoefteonderzoek nog niet gereed.  
Begin maart zullen we een nieuwe informatiememo versturen met een aangepaste 
planning. 

 

Vraag 7: Op welke manier betrekt het College de verschillende gebruikersgroepen van beide 
zwembaden bij het ontwikkelen van beleid (verenigingen, jongeren, gezinnen, 
ouderen)? 

Antwoord: We zijn zeer intensief in gesprek met alle gebruikers van beide zwembaden,  
sporthal en andere belanghebbenden. Het onderzoeksbureau heeft ook gesprekken 
gevoerd met de gebruikers van zowel zwembad en sporthal in Elst en zwembad in 
Zetten. Tevens heeft de gemeente een gesprek gevoerd met de exploitant de 3 
Essen om de toekomstplannen te vernemen. 

 
Vraag 8: Wat zijn de reacties van deze gebruikersgroepen op de voorgenomen 

ontwikkelingen? 
Antwoord: Deze gegevens volgen uit het behoefteonderzoek. 
 
 


